

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Shari'a Supervisory Board

Shari'a Certificate (Fatwa) Islamic Personal Finance

ila Bank (the "Bank") offered the Islamic Personal Finance (the "Product") under Commodity Murabaha structure, which is cost plus profit sale whereby the underlying commodity is first purchased by the Bank and subsequently sold to the Customer for a consideration of cost price (which is equal to the finance amount) plus profit amount (the "Murabaha Sale Price") the Customer will be required to pay the Murabaha Sale Price in installments over the tenure of financing pursuant to the terms of Murabaha contract. Upon conclusion of Murabaha, the Agent on behalf of the Customer will sell the underlying commodity to obtain sale proceeds for liquidity purposes.

The SSB has reviewed the structure and documentation of the Islamic Personal Finance as operated by ila Bank, under "alburaq" (the Islamic Banking Brand) on the basis of a Commodity Murabaha through the following steps:

1. Customer will apply for Islamic Personal Finance under "alburaq" by completing a digital application form via ila mobile App.
2. ila Bank (the Seller) and the Customer (the Purchaser) will enter into a Master Murabaha Agreement to agree on the Terms and Conditions.
3. ila Bank purchases the Shari'a compliant commodities from a certified Broker (Broker 'A') and obtains the ownership certificate against the acquired commodities.
4. ila Bank sells the commodities to the customer on a deferred Murabaha basis, the cost price (which is equal to the finance amount) plus profit amount (the "Murabaha Sale Price") the Customer will be required to pay the Murabaha Sale Price in installments over the tenure of financing pursuant to the terms of Murabaha contract. The Customer and ila Bank agree on the mode of payment.

هيئة الرقابة الشرعية

شهادة شرعية (فتوى) التمويل الشخصي الإسلامي

يقدم بنك إلى ("البنك") التمويل الشخصي الإسلامي ("المنتج") بموجب هيكله مرابحة السلع وهي عبارة عن البيع بسعر التكلفة مضافاً إليه الربح حيث يقوم البنك أولاً بشراء السلعة الأساسية ثم يقوم ببيعها لاحقاً للعميل بسعر التكلفة (الذي يساوي مبلغ التمويل) بالإضافة إلى مبلغ الربح (سعر بيع المرابحة) ويطلب من العميل دفع سعر بيع المرابحة على أقساط خلال فترة التمويل وفقاً لشروط عقد تمويل المرابحة. بعد إبرام المرابحة، سيقوم الوكيل بالنيابة عن العميل ببيع السلع الأساسية للحصول على عائدات البيع واستخدامها لأغراض السيولة.

قامت هيئة الرقابة الشرعية بمراجعة الهيكله والعقود المتعلقة بالتمويل الشخصي الإسلامي الذي يقدمه بنك "إلى" من خلال "البراق" (العلامة التجارية للصيرفة الإسلامية) لعملائه والذي يقوم على آلية مرابحة السلع حسب الخطوات التالية:

1. يتقدم العميل بطلب الحصول على التمويل الشخصي الإسلامي تحت علامة "البراق" من خلال استكمال نموذج الطلب الرقمي عبر تطبيق "إلى" للهاتف المحمول.
2. يعقد بنك "إلى" (البائع) والعميل (المشتري)، عقد مرابحة رئيسي ويوافقان على جميع الشروط والأحكام.
3. يشتري بنك "إلى" السلع المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية من وسيط معتمد (الوسيط "أ") ويحصل على شهادة ملكية السلع.
4. يبيع بنك "إلى" السلع للعميل على أساس المرابحة المؤجلة، والتي تشمل سعر التكلفة (الذي يساوي مبلغ التمويل) بالإضافة إلى مبلغ الربح ("سعر بيع المرابحة") ويطلب من العميل دفع سعر بيع المرابحة على أقساط خلال فترة التمويل وفقاً لشروط عقد تمويل المرابحة. يتفق العميل وبنك "إلى" على طريقة الدفع.

5. Customer may appoint ABC Islamic Bank (E.C.) as its agent to purchase commodities from ila Bank further to a Murabaha Transaction. ABC Islamic Bank (E.C.) will accept the commodity purchase offer on behalf of the customer, a notification email will be sent to customer with the commodity purchase details.
6. Customer may appoint ila Bank as its agent to enter into a Master Agency Agreement with DD&Co Limited to sell commodities to a third-party Broker (Broker 'B').
7. DD& Co. Limited will on-sell the commodities purchased further to a Murabaha Transaction to Broker 'B', against spot payment.

The SSB hereby concludes that the above structure and documentation in respect of the "Islamic Personal Finance" product offered by ila Bank to alburaq customers on the basis of a Commodity Murabaha is in compliance with the provisions and principles of Shari'a.

And He knows best.

5. يعين العميل بنك المؤسسة العربية المصرفية الاسلامي (ش.م.ب. مقفلة. معفاة)، وكيلاً له لشراء السلع من بنك "إلى" بموجب معاملة المرابحة. يقبل بنك المؤسسة العربية المصرفية الاسلامي (ش.م.ب. مقفلة. معفاة). الوكالة لشراء السلع بالنيابة عن العميل، ويرسل إشعاراً عبر البريد الإلكتروني إلى العميل يتضمن تفاصيل السلع المشتراه.
6. يعين العميل بنك "إلى"، وكيلاً له للدخول في اتفاقية الوكالة الرئيسية مع DD&Co Limited لبيع السلع الى وسيط آخر (الوسيط "ب").
7. يبيع DD&Co Limited السلع التي تم شراؤها بعد معاملة مرابحة إلى الوسيط "B"، مقابل الدفع الفوري.

وقد قررت هيئة الرقابة الشرعية أن الهيكلة والعقود المذكورة اعلاه والمتعلقة بمنهج "التمويل الشخصي الإسلامي" الذي يقدمه بنك "إلى" لعملاء "البراق" والذي يقوم على آلية مرابحة السلع، متوافق مع مبادئ وأحكام الشريعة الإسلامية.

والله أعلم.

أعضاء هيئة الرقابة الشرعية لبنك "إلى"
Members of the Shari'a Supervisory Board of ila Bank.

الشيخ الدكتور / عبداللطيف ال محمود
(رئيس الهيئة)
Shaikh Dr. Abdul Latif Al Mahmood
(Chairman)

الشيخ الدكتور / نظام يعقوبي
(نائب رئيس الهيئة)
Shaikh Dr. Nedham Yaqoobi
(Deputy Chairman)

الشيخ الدكتور / محمد علي القرى
(عضو الهيئة)
Shaikh Dr. Mohamed Ali Elgari
(Member)